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برنامه بازی  های امروز
گروه A مجارستان – سوئیس )ورزشگاه راین انرژی کلن؛ 

ساعت 16:30(
گروه B اســپانیا – کرواسی )ورشــگاه المپیک برلین؛ 

ساعت19:30(
گروه  Bایتالیا – آلبانی )ورزشــگاه سیگنال ایدونا پارک 

دورتموند؛ ساعت 22:30(

پرگل ترین پیروزی های تاریخ
پرگل ترین بــرد در تاریخ یورو پیروزی با اختلاف ۵ گل 
بوده اســت که تاکنون پنج بار در تاریخ یورو تکرار شده 
است.فرانســه اولین تیمی بود که چنین شکستی را در 
مرحله گروهی یــورو 19۸۴ به حریفش تحمیل کرد و 
توانست بلژیک را ۵ بر صفر شکست دهد. در همان روز، 
دانمارک نیز یوگسلاوی را با همین نتیجه از پیش روی 
برداشت.16 سال طول کشید تا چنین اختلافی در یورو 
تکرار شود؛ هلند اولین تیم در تاریخ رقابت ها شد که شش 
بار در یک مسابقه موفق به گلزنی شد. لاله های نارنجی 
در یک چهارم نهایی یورو 2000 یوگسلاوی را 6 بر یک 
شکســت دادند.  سوئد تیم بعدی بود که در یورو 200۴ 
توانست بلغارستان را ۵ بر صفر شکست دهد. اسپانیا نیز 
در مرحله گروهی یورو 2020 پنجمین تیمی شد که با 
۵ گل پیروز شــد؛ لاروخا توانست در آن رقابت اسلواکی 
را با ۵ گل شکســت دهد.در صورتی که دروازه آلمان در 
دیدار با اسکاتلند باز نمی شد، ژرمن ها نیز می توانستند به 
این فهرســت راه یابند ولی در هر صورت تیم ناگلزمان 
شــروع بسیار خوبی در یورو داشت و ۵ بر یک حریفش 

را در هم کوبید.

هافبک صربستان: از انگلیس نمی ترسیم
انگلیس در شرایطی امشب به مصاف صربستان خواهد 
رفت. گرت ســاوت گیت اســتعدادهای زیادی دارد که 
می تواند روی آنها حساب کند. کول پالمر، بوکایو ساکا، 
جود بلینگام، فیل فودن، هری کین و اولی واتکینز همگی 
در این فصل درخشــان ظاهر شده اند. با این حال، نمانیا 
گودلی، هافبک صربســتان عنوان کرد تیمش به دنبال 

پیروزی برابر انگلیس است و از هیچ حریفی نمی ترسد.
گودلی گفــت: بازی بزرگی در انتظار ماســت. البته در 
تورنمنت پیش رو همه دیدارها دشوار خواهند بود و من 
با صراحت می گویم در هر مســابقه برای پیروزی بازی 
خواهیم کرد و از هیچکس نمی ترســیم. روی خودمان 
تمرکز کرده ایم و می دانیم که انگلیسی ها همانند ما درباره 
صربستان صحبت می کنند. صربستان می خواهد کارهای 

بزرگی در این جام انجام دهد!

آمار 99درصدی کروس
هافبک تیم ملی فوتبال آلمان در دیدار افتتاحیه هفدمین 
دوره جام ملت های اروپا عملکــرد فوق العاده ای از خود 
برجای گذاشــت. کروس که حضــورش در فینال لیگ 
قهرمانان اروپا آخرین بــازی دوران حرفه ای اش در رده 
باشــگاهی بود، در دیدار آلمان و اســکاتلند 99 درصد 
پاس هــای خود را به مقصد رســاند )101 پاس از 102 
پاس( که این بالاترین تعداد پاس ســالمِ به ثبت رسیده 
در یک بازی یورو از ســال 19۸0 است.هافبک 3۴ ساله 
آلمان پس از مسابقات یورو 2020 تصمیم به بازنشستگی 
گرفت و در جام جهانی 2022 قطر این تیم را همراهی 
نکرد، اما اخیراً یولیان ناگلســمان توانســت او را برای 

بازگشت به تیم ملی آلمان متقاعد کند.

سرمربی لهستان: هدف اول ما بازی 
زیباست

تیم ملی فوتبال لهســتان امشب در نخستین دیدارش 
به مصاف تیم ملی هلن می رود،میخال پروبیرز، سرمربی 
لهستان با تمجید از ستاره تیمش لواندوفکسی گفت: لوا 
بازیکنی باورنکردنی است که در دوران حرفه ای اش 6۴۴ 
گل به ثمر رسانده است. کار کردن با او لذت بخش است. 
می توانستید ببینید که او چگونه تمام تلاشش را در دیدار 
دوســتانه مقابل ولز کرد. او هــم در دفاع و هم در خط 
حمله خیلی به تیم کمک کرد و یک الگو برای بقیه است. 
لواندوفسکی یک حرفه ای به تمام معناست. او می داند که 
چه می خواهد و سال هاســت که در کارش استاد است. 
امیدوارم دوران حضورم در تیم ملی لهســتان به نفع او 
باشد. هر بازیکنی می تواند رشد کند و هر مربی می تواند 
بهتر شــود.او درباره شانس موفقیت تیمش در یورو نیز 
افزود:  همه تیم ها به امید قهرمانی به یورو خواهند رفت. 
من مربی هستم و به خوبی می دانم که در فوتبال همه 
چیز ممکن است و این ها فقط حرف نیست. می خواهیم 
برویم و در این مسابقات خوب بازی کنیم. این مهم ترین 
هدف برای ماست. در گروه سختی قرار داریم اما این برای 
هواداران ما خوب اســت چون با تیم های بزرگی روبه رو 
خواهیم شد. ما هر کاری که ممکن است انجام خواهیم 
داد تا بهترین بازی های ممکن را انجام دهیم.لهستان در 
مرحله گروهی با هلند، اتریش و فرانسه بازی خواهد کرد 

و کار دشواری برای صعود از گروه دارد.

استونز به صربستان می رسد
مدافع تیم ملی فوتبال انگلیسی مشکلی برای همراهی 
سه شــیر در بازی با صربســتان در مرحله گروهی یورو 
202۴ ندارد.جان استونز که به دلیل مشکل معده تمرین 
روز چهارشنبه تیم ملی فوتبال انگلیس را از دست داده 
بود،در آستانه بازی با صربستان در اولین دیدار سه شیر 
در مرحله گروهی مســابقات یــورو 202۴ به تمرینات 
گروهی این تیم بازگشــت که ایــن خبری خوبی برای 
گرت ســاوت گیت و هواداران انگلیس به شــما می رود.

جردن پیکفورد دروازه بــان تیم ملی انگلیس بعدازظهر 
امروز )جمعه( با حضور در کنفرانس خبری پیش از بازی 
یکشنبه با صربستان، در مواجهه با این پرسش که »آیا 
استونز برای بازی یکشــنبه آماده است و اینکه آیا او به 
طور کامل تمرین کرد؟«، گفت: بله، او در تمام بخش های 

تمرین حضور داشت و با ما تمرین کرد. 

روی خط یورو 2024

ناکامی تیم ملی ریکرو بانوان ایران در 
راهیابی به المپیک

تیم ملی ریکرو بانوان ایــران آخرین فرصت خود برای 
حضور در المپیک پاریس را نیز از دســت داد.مرحله از 
مســابقات کسب سهمیه المپیک در رشته تیراندازی با 
کمان در حالی از امروز در آنتالیا آغاز شــد که در بخش 
بانــوان، کمانداران ایران در مرحله مقدماتی مســابقات 
المپیک به مصاف رقبای خــود رفتند.تیم ریکرو بانوان 
با ترکیب حوریه حاحی حســینی، مبینا فلاح و یســنا 
پورماهانی با امتیــاز 19۵۵ در رده نهم قرار گرفت و در 
نخســتین دیدار خود در مرحله حذفی مسابقات کسب 
ســهمیه المپیک با نتیجه ۵ بر 3 مقاب مغولســتان به 
پیروزی رسید و به جمع 16 تیم برتر مسابقات راه پیدا 
کرد.ملی پوشان ایران در مرحله یک هشتم نهایی مقابل 
ایتالیا با نتیجه ۵ بر یک به پیروزی رسیدند و راهی مرحله 
یک چهارم نهایی شدند.در مرحله یک چهارم نهایی اما 
تیم ملی ریکرو بانــوان ایران با نتیجه 6 بر 2 مقابل تیم 
چین شکســت خورد و در یک قدمی کسب سهیمه از 
صعود به جمع چهار تیم برتر بازماند. این در حالی بود که 
در صورتی که تیم ملی ریکرو بانوان ایران می توانست در 
این مسابقات به جمع چهار تیم برتر راه می یافت، راهی 

المپیک 202۴ پاریس می شد.

انوشیروانی: الان وقت حاشیه سازی 
نیست

رئیس فدراسیون وزنه برداری گفت: به وزنه برداران برای 
مدال آوری در المپیک فشار نمی آورم و فقط انتظار دارم 
با تمرکز و در آرامش به ســمت المپیک بروند.ســجاد 
انوشیروانی درباره اینکه به عنوان رییس فدراسیون چه 
انتظاری از دو وزنه بردار در المپیک 202۴ پاریس دارد، 
به ایسنا گفت: انتظار دارم با ذهنیت و انگیزه خوب وارد 
المپیک شوند، شش حرکت خود را بزنند و مزد زحمات 
خود را بگیرند. از کادرفنی و وزنه برداران تشکر می کنم که 
در فضای خیلی خوب و با آرامش کار می کنند و فقط با 

تمرکز بالا به سمت المپیک حرکت می کنند.
انوشیروانی در پاسخ به این پرسش که به وزنه برداران خود 
برای گرفتن مدال در المپیک فشار می آورد؟ تاکید کرد: 
خیر چون اصلا این مسئله منطقی نیست. می بینم که 
وزنه بــردار من تمام تلاش خود را می کند تا در المپیک 

بهترین نتیجه را بگیرد.
او در پاسخ به پرسش دیگری مبنی بر اینکه وقتی بحث 
پرداخت حقوق کم به وزنه برداران پیش آمد، آنها از اینکه 
در مورد گرفتن مدال رویشــان حسابی باز نشده است 
ناراحت بودند و چقدر تلاش کرد این فضا از لحاظ روانی 
بر روی دو وزنه بردار تاثیرگذار نباشــد؟ گفت: داریم پول 
هایشــان را می گیریم. با آنها صحبت کردم و گفتم نیاز 
نیست وارد حاشیه شوند چون زمان زیادی هم تا المپیک 
باقی نمانده است. الان وقت حواشی نیست و باید در این 
دو ماه باقی مانده تمــام تمرکز خود را بر روی تمرینات 
بگذارند. زمانی که در المپیک نتیجه گرفتند، به ســراغ 
وزارت ورزش، کمیته ملی المپیک یا هر ارگان دیگری که 

به آنها قول داده اند بروند و مزدشان را بگیرند.
رییس فدراسیون در مورد برنامه خود برای ایجاد انگیزه 
در وزنه برداران گفت: پاداش   هایی را تعیین کرده  ایم، در 
صورت گرفتن مدال طلا یک و نیم میلیارد تومان، مدال 
نقره ۷00 میلیون تومان و مدال برنز ۵00 میلیون تومان 
دریافت می کنند. وزنه هایی هم مشخص شده و به کادر 
فنی سپرده ایم تا المپیک هر چند بار آن وزنه ها را تکرار 
کنند با نظر کادر فنی پاداش می گیرند و تلاش می کنیم 
این کار را دو ، ســه بار تا المپیک تکرار کنیم. قرار است 
ســرمربی تیم ملی گزارش ها را بدهد و سپس مبالغ را 

مشخص کنیم.

نوشاد عالمیان؛ سومین المپیکی تنیس 
روی میز

نوشادعالمیان به عنوان یکی از 13 بازیکنی که از طریق 
رنکینگ وارد فهرست بازیکنان المپیکی می شود، سهمیه 
خود را قطعی کرده اما فدراسیون جهانی این موضوع را 
هنوز اعلام رسمی نکرده است.، با توجه به اتمام میادین 
انتخابی کسب سهمیه المپیک، فدراسیون جهانی تنیس 
روی میز به زودی بر اساس رنکینگ به روز رسانی شده 
خود، اسامی بازیکنانی که از این رنکینگ مجوز حضور در 
بازی  های 202۴ را کسب می کنند، اعلام خواهد کرد.این 
اطلاع رسانی 29 خرداد به صورت رسمی انجام می شود 
این در حالی اســت که حضور نوشاد عالمیان در جمع 
13 بازیکن المپیکی شده از طریق رنکینگ قطعی شده 
اســت.بدین ترتیب تنیس روی میز ایران با سه بازیکن 
در بازی  های المپیک 202۴ پاریس شرکت خواهد کرد. 
پیش از این نیما عالمیان و ندا شهسواری با قهرمانی در 
بازی  های آسیای میانه سهمیه حضور در این بازی ها را 
گرفته بودند.این برای نخستین بار است که یک پینگ 
پنگ باز ایرانی از طریق رنکینگ وارد بازی  های المپیک 

می شود.

مرگ یک کوهنورد ایرانی در کوه آرارات
اکبر خلیلــی از کوهنوردان ایرانی اســت که در روزهای 
گذشته همراه با دو کوهنورد دیگر صعود به قله پنج هزار و 
یکصد هزار متری آرارات ترکیه را آغاز کرد و با موفقیت به 
سرانجام رساند. وی اما در مسیر بازگشت دچار حادثه شد 
و جان خود را از دســت داد.رضا زارعی رییس فدراسیون 
کوهنوردی و صعودهای ورزشی در این بارزه به مهر گفت: 
صعود به بسیاری از قلل دنیا با هماهنگی و صدور مجوز 
لازم انجام می شود اما آرارات جزو قللی به حساب می آید 
که به دلیل هم مرز بودن ترکیه با ایران، نیازی به مجوز و 
هماهنگی نیست و معمولا کوهنورداری به صورت شخصی 
و آزاد برای صعود به آن اقدام می کنند.سالانه افراد زیادی 
برای صعود به قلــه آرارات به صورت آزاد اقدام می کنند 
مگر اینکه در شرایطی خاصی باشند و نیاز به کسب مجوز 
داشته باشند. در غیر اینصورت معمولا صعود به قله آرارات 

به صورت آزاد و بدون مجوز انجام می شود.

ذره بین

همدلی|  گروه ورزش: امیر قلعه نویی سرمربی 
تیم ملی فوتبال با رد انتقاد از سبک بازی این تیم 
برابر ازبکستان و توقف بدون گل در ورزشگاه آژادی 

گفت: منتقدان با من زاویه دارند!
 قلعه نویی در یک گفت وگوی رادیویی در واکنش 
به انتقادات کارشناسان از سبک بازی تیم ملی ایران 
در دیدار مقابل هنگ کنگ و ازبکستان گفت: »من 
10 سال است که این مشکل را نتوانستم حل کنم 
و مختص تیم ملی نبوده و هر تیمی می گیرم، این 
دوستان شروع می کنند. فرقی نمی کند قلعه نویی 
کجا باشد. در گل گهر هم باشم، آن را با پاری سن 

ژرمن مقایسه می کنند! 
 او با اشاره به شرایط سخت اعزام به هنگ کنگ 
گفت:» 12 خرداد در لیگ بازی بود اما سیزدهم 
ســوار هواپیما شدیم و ۸ ساعته به چین رفتیم. 
2 ســاعت در هواپیما گفتند باند شلوغ است و 
در آسمان هنگ کنگ بودیم. شرجی 92 درصد 
بود و مقابل تیمی بازی کردیم که دارد پیشرفت 
می کند. این مسیر را دوباره طی کردیم تا به ایران 
برگردیم. این در حالی است که انتهای لیگ بود و 
بدن بازیکنان انرژی نداشت. یک لیگ فرسایشی 
داشــتیم و ما هم به کلــی بازیکن جوان اعتماد 

کردیم.«
وی تصریــح کرد: »ما تیم اول صعود کردیم و در 
سید یک هم هستیم و بهترین نیمه دوم تاریخ را 
بازی کردیم و حتی سرمربی تیم ازبکستان گفت 
شانس آوردیم نباختیم. باید به شرافت بازیکنان مان 
درود بفرستیم. سردار آزمون کتفش در هنگ کنگ 
آسیب دید، بدنش در وضعیت مناسب نیست و 

حتی قرارداد باشگاهی اش هم معلوم نیست اما من 
گفتم می خواهی استراحت کنی؟ گفت می خواهم 
برای تیم ملی بازی کنم که این غیرتش اســت. 
جای تعجب دارد. ایراد داریم اما با این شــرایط 
بدنی بد بچه هــا، تا این اندازه خوب بازی کردیم. 
یادمان نرفته که همین ازبکستان در مقدماتی ما 
را یک بر صفر برد اما هیچ کس نه شعار داد و نه 
اعتراض کرد. همین بازیکن ها بودند که باختند و 

البته جوان تر و قوی تر بودند.«

قلعه نویی صحبت هایش را اینگونه ادامه داد: »برای 
قرعه کشی باید صبر کرد. وضعیت لیگ ما معلوم 
نیست و تا زمانی که تاریخ شروع مسابقات را ندانیم 
نمی شود برنامه ریزی کرد. در مسابقات شهریور ماه، 
۴ بازیکن از جمله مرتضی پورعلی گنجی، سعید 
عزت اللهــی، علی قلی زاده و صادق محرمی به ما 
اضافه می شــوند که می توانند به تیم ملی کمک 
کنند. باید این مســائل حل شــود و ۷ تیر ماه 
تیم های حریف را بشناسیم. مشکلات داریم اما 

برای ما مهم است. 
قلعه نویی در توضیح وضعیت قراردادی دستیارانش 
گفت: ما همــکاران خوبی داریم. با همین نفرات 
جلو خواهیم رفت و شــاید یک نفــر به کادر ما 
اضافه شود. همه آنها کاربلد و باتجربه هستند و 
طارمی، جهانبخش و آزمون که آن سمت هستند، 
خودشان بارها اعلام کردند که ما در ایران تمرینات 
مدرن انجام می دهیم و این خیلی خوب اســت. 
خیلی خوشحال هستم که همچین تیمی داریم.«

ســرمربی تیم ملی فوتبال ایران به مساله تغییر 
نسل هم واکنش نشان داد و گفت: »به نظر من 
شناسنامه یک عدد است و در فوتبال مدرن جایی 
ندارد. آمادگی جســمانی الان مهمتر است. در 
دوره ما همه چیز تحت فشــار جنگ بود و مثل 
الان نیســت که علم تغذیه و علم تمرینات به ما 
کمک می کند تا کریستیانو رونالدو را در این سن 
و سال اینقدر آماده ببینیم. بازیکنانی داریم مانند 
حاجی صفی که در لیــگ قدرتی یونان بهترین 
نمایش را دارد. جوان تولید نمی شــود و این باید 
در تیم های پایه و باشگاهی رخ بدهد. وقتی یک 
بازیکن 2۴ ساله به تیم ملی ژاپن دعوت می شود 
حداقل 30 بازی ملی تجربه دارد و اگر آریا یوسفی 
این تجربه را داشــت، آن اشتباه بچگانه را انجام 
نمی داد. باید هم نتیجه گرا باشیم و تهاجمی بازی 
کنیم و هم نسل سازی را در دستور کار قرار بدهیم. 
اوایل بحث استفاده کردن از جوانان بود، الان بحث 
استفاده کردن از بازیکن مورد نظر دیگران است اما 
نمی بینند جای آن یک بازیکن 20 ساله دعوت 

کردیم. این ها با قلعه نویی زاویه دارند.«

قلعه نویی: 

منتقدان با من زاویه دارند

همدلی| گروه ورزش: معاون ورزشــی باشگاه پرسپولیس گفت: 
همه مربیانی که با آن ها درحال مذاکره هستیم خارجی هستند و با 

احترام به مربیان داخلی، هیچ گزینه ایرانی مدنظر ما نیست.
حسین بادامکی در جمع خبرنگاران در خصوص پایان همکاری با 
اوسمار اظهار داشت: همه خواسته های او را فراهم کردیم اما به دلیل 
مشکلات خانوادگی و شخصی امکان ادامه همکاری نبود. او حتی 
راننده ای خواسته بود که زبان انگلیسی بلد باشد و خانه  موردنظرش 
را فراهم کرده بودیم.وی یادآور شد: اوسمار سه موضوع شامل مشکل 
خانوادگی، دریافت کامل مبلغ فصل قبل و داشتن پیشنهاد را مطرح 
کرده بود. البته موضوع بیماری همسرش هم بود که ما هر سه مورد 
را رفع کردیم که فقط بحث بیماری همسرش از اختیارات ما خارج 
بود.بادامکی در خصوص برخی گزینه ها مثل اسکوچیچ و سرمربی 
فصل پیش ناپولی هم توضیح داد: وقتی پرسپولیس مربی ندارد این 
موضوعات طبیعتا مطرح می شود؛ در نیم فصل هم همین مشکل را 
داشتیم. تا 2، 3 روز قبل منتظر پاسخ اوسمار بودیم و الان در حال 

بررسی گزینه هایی هستیم که به باشگاه معرفی شده اند.
معاون ورزشی باشگاه پرسپولیس خاطرنشان کرد: همه مربیانی که 
با آن ها درحال مذاکره هستیم خارجی هستند و با احترام به مربیان 
داخلی، هیچ گزینه ایرانی مدنظر ما نیست. با توجه به اینکه بودجه 

محدودی هم داریم کارمان برای انتخاب مربی کمی سخت است.
وی افزود: به نفع باشگاه است که زودتر مربی خود را انتخاب کند تا 
حاشیه ها بیشتر نشود، هواداران هم استرس کمتری متحمل شوند، 
اما نمی توانیم تاریخ دقیقی مشخص کنیم چون شتابزده عمل کردن 

هم صحیح نیست.
بادامکی در رابطه با جــذب بازیکن هم گفت: با توجه محدودیت 
زمانی و مشــکلات مربوط به دریافت روادیــد، هر دو کار )تعیین 
سرمربی و جذب بازیکن( را انجام می دهیم. تمرینات هم قرار بود از 
دهه اول تیر آغاز شود اما الان برنامه کمی با تغییر مواجه خواهد شد.

وی در خصوص لیست مازاد این تیم نیز اظهار داشت: باید با چند 
نفر خداحافظی کنیم. اما تلاش داریم که بیشتر نفرات را حفظ کنیم 

و با اضافه شدن نفرات جدید تیم را تقویت کنیم.
او همچنین در خصوص اضافه شــدن علی علیپور به پرسپولیس 
گفت: برای نیم فصل قصد جذب او را داشتیم که قرارداد داشت اما 
برای فصل جدید فکر می کنم سرباز است و ضمن اینکه نظر سرمربی 

جدید در این خصوص ملاک خواهد بود.
معاون ورزشــی پرسپولیس در خصوص تسویه حساب با بازیکنان 
گفت: نســبت به نیم فصل الان شــرایط بهتری داریم اما هنوز با 
بازیکنان تسویه نکردیم. نزدیک ۷6 تا ۸0 درصد از مبالغ پرداخت 

شده اما امیدواریم به زودی تسویه حساب صورت پذیرد.

بادامکی: سرمربی بعدی پرسپولیس خارجی است

همدلی| تیم ملی فوتبال آلمان در دیدار 
افتتاحیه یورو 202۴ برابر اسکاتلند به یک 
پیروزی پرگل رســید تا میزبــان با توپی 
پر رقابت ها را آغاز کند.ســرانجام شمارش 
معکوس به پایان رســید و با ســوت آغاز 
کلمان پورتن فرانســوی از ساعت 22:30 
جمعه شب، رقابت های یورو 202۴ با نبرد 
آلمان و اســکاتلند در مســابقه افتتاحیه 
در ورزشــگاه آلیانس آره نا مونیخ شــروع 
شــد.همان طــور که پیش بینی  می شــد 
ژرمن هــه در خانه طوفانــی آغاز کردند و 
فلوریــان ویرتس در دقیقه 10 توانســت 
با ضربــه ای دقیق توپ را به تــور دروازه 
اسکاتلند بچســباند و هم آلمان را یک بر 
صفر پیش بیندازد و هــم اولین گل جام 
را به نام خــودش ثبت کند.در دقیقه 19، 
جمال موسیالا، آلمان را به گل دوم رساند 
تا میزبان با قدرت جام را شروع  کند. برتری 
آلمان ادامــه یافت و در دقیقه ۴3 خطای 
رایــان پورتیوس روی ایلــکای گوندوگان 
سبب شد تا پورتن فرانسوی پس از رفت و 
برگشت این صحنه به کمک داور ویدئویی، 
نقطه پنالتی را نشــان دهــد.کای هاورتز 

پشــت توپ ایســتاد و توپ را وارد دروازه 
آنگس گان کرد تا نیمه اول با برتری 3 بر 
صفر آلمان برابر اســکاتلند با پایان برسد. 
در دقیقــا 6۸ نیکلاس فولکروگ بار دیگر 
دروزاه اســکاتلند را باز کرد تا آلمان ۴ بر 
صفر پیش بیفتد. در دقیقه ۸۷، اسکاتلند 
توانســت با گل به خودی آنتونیو رودیگر، 
تنها یکی از گل های خورده را جبران کند. 
امره جــان در دقیقه 3+90 توانســت گل 
پنجم آلمان را هم وارد دروازه اســکاتلند 
کند تا شاگردان ناگلزمان یک خط ونشان 

سخت برای سایر مدعیان بکشند.

نیاز  این شروع  به  آلمان:  ســرمربی 
داشتیم

تیم ملی  ناگلســمان، ســرمربی  یولیــان 
آلمان، پس از این بازی گفت: اگر کســی 
قبــل از بازی می گفت که چنین نتیجه ای 
رقم می خورد؛ با کمــال میل آن را قبول 
می کردم. 20 دقیقه تحســین برانگیز بازی 
کردیــم. گل های اول مان عالــی بودند. ما 
توانایی  های مــان را به خوبــی به معرض 
نمایش گذاشتیم. من همچنین از نمایش 
ایلکای گوندوگان بسیار راضی ام. او خیلی 
خوب بود و مثل همیشــه آماده دادن یک 

پاس خوب.اینکه بســیاری از بازیکنانم در 
همان ابتدای مســابقه خوب ظاهر شدند 
گفت:  آلمان  بود.سرمربی  ارزشمند  خیلی 
جمال )موســیالا( گل زیبایی زد. درست 
مانند فلورین ویرتز. ایلکای هم حقش بود 
که یک گل بزند. خیلی خوب شــد که هر 
یک از گل های مان توسط یک نفر زده شد. 
قدم خوبی بود اما این تنها اول راه اســت. 
باید ادامه دهیم. به این شروع نیاز داشتیم. 
بازی بعدی با مجارستان در روز چهارشنبه 

اما داستان دیگری خواهد داشت.
سرمربی اسکاتلند:زورمان نرسید

کلارک، ســرمربی اســماتلند گفت: ما هنوز 
کارهای دیگــری پیش رو داریم که باید انجام 
دهیم. این همان چیزی که باید روی آن تمرکز 
کنیم. باید واکنش نشان دهیم. ببنیم بازیکنان 
چطور واکنش نشان می دهند. هدف ما کسب 
حداقل ۴ امتیاز از دو بازی بعدی اســت. شب 
سختی بود. نتوانستیم مطابق استانداردهای مان 
بازی کنیم. احســاس می کنم که خودمان را 
ســرافکنده کردیم. تیم ما بهتر از چیزی است 
که امشب نشان داد و امیدواریم این موضوع را 

در دو بازی بعدی ثابت کنیم.

آلمان5- اسکاتلند یک

آغاز جام هفدهم با آتش بازی ژرمن ها

کاندیداها؛ ورزش همگانی و سلامت
امید توفیقی _برپایه آمارهای رســمی وزارت بهداشــت 
بیش از نیمی از جمعیت کشور با اضافه وزن و چاقی مواجه 
هستند امری که ریشه بسیاری از بیمارهای غیرواگیر نظیر 
فشار خون بالا، دیابت و... است.وزارت بهداشت وکارشناسان 
سلامت هر وقت این آمارها را اعلام می کنند بلافاصله ریشه 
این موضوع را بی تحرکــی و فقر حرکتی جامعه می دانند 
یعنی همان ورزش عمومی و همگانی که جای خالی توسعه 

و ترویج آن به شدت حس می شود. 
حال که در آســتانه انتخابات ریاست جمهوری هستیم جا 
دارد کاندیداهای ریاســت جمهوری برنامــه خود را در این 
زمینه اعلام کنند. البته قبول داریم که مشکلات معیشتی 
و تــورم بالای ۴0 درصد اعلامی، چنــان عرصه را بر مردم 
تنگ کرده که طبیعی اســت که تمرکز تبلیعات کاندیداها 
روی دغدغه  های اقتصادی باشــد اما با پذیرش این موضوع 

نیز بایستی گفت سلامت نیز تاثیر مستقیم وگاه فاجعه بار 
بر اقتصاد خانواده دارد امری که با ورزش قابلیت ارتقا دارد. 
کاندیدهای ریاست جمهوری به این بخش از ورزش همگانی 
باید نگاه دقیقی داشــته باشند و این پرسش را پاسخ دهند 
آیا از نظر انها همان بخش معاونت توســعه ورزش همگانی 
وزارت ورزش و جوانان می توان حجم عظیم چند میلیونی را 
به سمت ورزش گسیل دهد؟ اگر  پاسخ مثبت است که در 
وهله دوم بایستی ضمانت اجرایی دستورات و برنانه  های این 

وزارت برای دیگر دستگاه ها ابلاغ شود. 
اما اگر دیگر دستگاه ها نیز در این زمینه مسیولیت دارندکه 
قاعدتا دارند ساز و کار اجرایی واحدی برای این کار تعریف 
شود. از طرفی ناگفته پیداست توسعه ورزش همگانی صرفا با 
برگزاری همایش  های پیاده روی امکانپذیر نیست و استفاده 
بهینه و توسعه زیرساخت  های موجود برای این مهم بسیار 

ضروری است. 
دوچرخه سواری و ترویج استفاده از دوچرخه به جای خودرو 
شخصی، نسخه شفابخشی است که در بسیاری از کشورها 
هم برای توسعه ورزش و سلامت و هم حفظ محیط زیست 

بسیار مورد توجه قرار گرفته است. 
نهادینه شدن دوچرخه سواری و فرهنگ استفاده از آن، علاوه 
بر توسعه ورزش همگانی و ارتقای سلامت، به صرفه جویی 
در مصرف سوخت، کاهش آلاینده ها و در نتیجه آسیب کمتر 
به محیط زیست، کاهش آلودگی صوتی و در نتیجه ارتقای 
ارامش و سلامت روانی جامعه را نیز به دنبال دارد، چیزی که 
گمشده جامعه ماست. چنین امر مهمی ایا توسط کاندیدها 
مورد توجه است!؟ تا اینجای کار که یک کلمه ورزش از زبان 
حضرات نشنیده ایم و امیدواریم در روزهای آینده وارد این 
دبیر گروه ورزش مبحث مهم بشوند! 

یادداشت


